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       一、科研方向
       幽门螺杆菌的生物学特性、致病性及致病机制研究。
       包虫病的分子流行病学及防治。
       疫苗的临床前安全性评价。
       Research Interests：
       Study on the biologic characters and the pathogenic mechanism of Helicobacter pylori。
       Study on the molecule epidemiology, prevention and therapy of echinococcosis。
       Preclinical security evaluation of vaccine。

       二、荣誉称号及奖励
        2000年度省级大中专学生志愿者“三下乡”活动优秀指导者。
       获2004年度甘肃医学科技奖三等奖。
       2007年度兰州大学“三育人”先进个人。
        2007年度兰州大学基础医学院优秀教师。
       获2008年度甘肃省科技进步二等奖。
       honors and awards：
       Won the third grade Award of Medical Technology of Gansu Province in 2004. Won the title of the excellent teacher of Lanzhou University in 2007. Won the second grade Award of the Technology Advancement of Gansu Province in 2008。
       三、个人简历
       韩俭，男，甘肃省会宁县人，兰州大学病原生物学专业副教授，硕士研究生导师，兰州大学病原生物学研究所副所长，甘肃省新药临床前研究重点实验室副主任。1993年6月毕业于兰州医学院临床医学专业，获学士学位，2003年7月毕业于兰州医学院病原生物学专业，获硕士学位，现在读博士。2003年12月至2004年3月，2007年11月至12月先后两次在日本山形大学医学部研修。主要从事病原生物学的教学和科研工作。研究方向包括幽门螺杆菌的生物学特性、致病性及致病机制研究；包虫病的分子流行病学及防治研究；疫苗的临床前安全性评价。目前主持省级科研项目1项，参与科研项目2项。在国内外学术刊物发表论文24篇。获2004年度甘肃医学科技奖三等奖一项，2008年度甘肃省科技进步二等奖一项。参编教材5部。
       Resume：
       Han Jian, male, born from Huining County, Gansu Province. Associate professor of pathogenic biology of Lanzhou University. Tutor of postgraduate education of master degree. Vice-director of Pathogenic Biology Institute of Lanzhou University and Key Lab of Preclinical Study for New Drugs of Gansu Province. Finished undergraduate course education and postgraduate education in Lanzhou Medical College in 1993 and 2003 respectively and majored in clinical medicine and pathogenic biology. Once studied in school of medicine of Yamagata University in Japan from Dec. 2003 to Mar. 2004。
       After finished graduate education, choiced the career of teacher and had taken on the subject of medical microbiology and immunology in school of basic medical sciences of Lanzhou University. During this period, won the title of the excellent teacher of Lanzhou University in 2007. Engaged in study on the biologic characters and the pathogenic mechanism of Helicobacter pylori, the molecule epidemiology, prevention and therapy of echinococcosis and preclinical security evaluation of vaccine. Published about 24 articles. Won the second grade Award of the Technology Advancement of Gansu Province and took part in writing 5 teaching books。
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